
PROTOKOt Nr XLiV/20i8 

Obrad XLIV Sesji Rady Gminy Kotun 

odbytej w dniu 30 kwietnia 20i8r 


Sesja odbyta si~ w sali konferencyjnej Urz~du Gminy w Kotuniu. 

Obrady rozpocz~ty si~ 0 godz. 1400, a zakonczyty si~ 0 godz. 1555 . 

Ustawowa liczba radnych - 15 
W sesji uczestniczyto - 13 radnych tj. 87% ustawowego sktadu rady /Iista obecnosci w zatqczeniu do 

protokotu/. 

Porzgdek posiedzen ia: 

1. 	 Otwarcie Obrad XLIV Sesji Rady Gminy. 

2. 	 Wnioski do porzqdku obrad. 

3. 	 Informacja W6jta z dziatalnosci mi~dzy sesjami. 

4. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Koturl na lata 

2018-2026. 
5. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie zmian w budzecie gminy na 2018 rok. 

6. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie zaciqgni~cia pozyczki dtugoterminowej na finansowanie plano

wanego deficytu budzetu. 

7. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie zaciqgni~cia pozyczki dtugoterminowej na pokrycie planowanego 

deficytu budzetu. 

8. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2018 roku Powiatowi 


Siedleckiemu na realizacj~ inwestycji drogowej. 


9. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie okreslenia "Regulaminu otwartego konkursu ofert oraz 


kryteri6w wyboru ofert na zapewnienie mozliwosci korzystania z wychowania 


przedszkolnego w niepublicznych przedszkolach". 


10. Podj~cie uchwaty w sprawie nawiqzania wsp6tpracy partnerskiej pomi~dzy Gminq 


Koturl oraz Gromadq Wesete na Ukrainie. 


11. 	Podj~cie uchwaty w sprawie przyj~cia Gminnego Programu Wspierania Edukacji 


Uzdolnionych Dzieci i Mtodziezy. 


12. Podj~cie uchwaty w sprawie ustanowienia stypendium naukowego, sportowego 


i artystycznego uzdolnionym uczniom zamieszkatym na terenie Gminy Koturl. 


13. 	Podj~cie uchwaty w sprawie wyrazenia zgody na wydzierzawienie nieruchomosci 


na czas dtuzszy niz trzy lata w trybie bezprzetargowym. 


14. 	Podj~cie uchwaty w sprawie wyrazenia zgody na wydzierzawienie nieruchomosci 


na czas dtuzszy niz trzy lata. 


15. Przedstawienie "Oceny zasob6w pomocy spotecznej". 

16. Informacja Przewodniczqcego Rady. 

17. Dyskusja, sprawy r6zne. 

18. 	Przyj~cie protokotu z poprzedniej sesji. 

19. Zamkni~cie Obrad XLIV Sesji Rady Gminy. 

Ad pkt. 1 

Przewodniczqca Rady Gminy Teresa Brusniak otworzyta Obrady XLIV Sesji Rady Gminy Koturl. 

Stwierdzita quorum. Przywitata przybytych na sesj~: radnych powiatowych Jana Kucia, Barttomieja 

Kurkusa i Wiestawa Klimka, W6jta Grzegorza G6rala, Sekretarza Gminy Joann~ J~drzejewskq, 

Skarbnika Gminy Agnieszk~ Chodowskq, Kierownika ZGK w Kotuniu Daniela Niedziatka, Kierownika 



GOPS w Kotuniu Grazyn~ Rybak, sottysow i radnych. 

Ad pkt. 2. 


Wojt Grzegorz Goral zgtosit autopoprawk~ dotyczqCq nazwy projektu uchwaty wymienionej 


w punkcie 7. Nowe brzmienie tego projektu uchwaty, to "Projekt uchwaty w sprawie zaciqgni~cia 


pozyczki dtugoterminowej na pokrycie planowanego deficytu budzetu". 


Przewodniczqca Rady stwierdzita, ze wprowadzona przez Wojta autopoprawka nie spowoduje 


zmiany w ustalonym porzqdku, zatem prze 


Ad pkt. 3 


Wojt poinformowat 0 swoich dziataniach w okresie mi~dzysesyjnym: 


1. 	 Wydatem 44 decyzje, 6 zarzqdzen, 8 postanowien. 

2. 	 Nadal trwa przebudowa drogi powiatowej Broszkow - Zeliszew Podkoscielny tqcznie 

z przebudowq mostu na rzece Swidnica. Przebudowano takze drog~ powiatowq Polaki od 

drogi krajowej - Jozefin, uktadajqc na niej dywanik asfaltowy. 

3. 	 Zostaty otwarte oferty na przebudow~ drogi w Broszkowie oraz drogi w: M1arysinie, 

Jagodnem Kotuniu, ul. Armii Krajowej oraz Polaki. Na drog~ w Broszkowie udato si~ nam 

pozyskac dofinansowanie z Funduszu Ochrony Gruntow Rolnych i Lesnych w kwocie 100.000 
ztotych. 

4. 	 Rozstrzygn~lismy przetarg na remont swietlicy w Broszkowie oraz cz~sciowo na e-ustugi., 

ktory realizujemy w partnerstwie z czterema gminami. Przetarg ogtoszony byt w dwoch 

cz~sciach - na dostaw~ sprz~tu i na dostaw~ oprogramowania. W przetargu ztozono tylko 

ofert~ na sprz~t, nie wptyn~ta zadna oferta na oprogramowanie. B~dziemy tutaj rozwazac 

czy nie uniewaznic tego przetargu i nie ogtosic go ponownie. Drugim problemem w tym 

przetargu jest to, ze procedujemy z Mazowieckq Jednostk~ Wdrazania programow unijnych 

przesuni~cie terminu realizacji zadania. Mamy obiecane przesuni~cie tego zadania do konca 

roku, ale w naszej ocenie jest to termin niewystarczajqcy dlatego, ze przetarg na to zadanie 

prowadzony jest w trybie unijnym, w ktorym ogtoszenie 0 przetargu musi wisiec 40 dni. 

Potem zapoznanie si~ z ofertami, wybor najlepszej i ewentualne odwotania - tez pochtonq 

czas. Zatem b~dziemy wnioskowac 0 przedtuzenie terminu realizacji na czas dtuzszy niz do 

konca roku. Jezeli takiej zgody nie uzyskamy, to prawdopodobnie zrezygnujemy z j ego 

realizacji. 

5. 	 Rozpocz~to si~ ttuczniowanie drog gminnych. W pierwszej kolejnosci wozony jest on na te 

drogi, kt ore zostaty uj~te w wydatkach funduszu soteckiego. Po wykonan i'u tego zadania 

b~dziemy analizowac sytuacj~ i podejmiemy decyzj~, czy istnieje potrzeba dalszego zakupu 

ttuczn ia. 

6. 	 Dostal ilsmy dwie dotacje na remonty swietlic w Rososzy i Pierogu. Obie dotacj~ Sq w kwocie 

po 10.000 zt. Dotacje Sq w ramach programu ogtoszonego przez Wojewodztwo Mazowieckie 

"Aktywizacja sotectw". 

7. 	 W tym miesiqcu podpisalismy z Pani q Skarbnik umow~ na dofinansowanie zakupu 


samochodu pozarniczego dla OSP w Zeliszewie Duzym w kwocie 130.000 ztotych. 


8. 	 Razem z Kierow nikiem Referatu Rozwoju Gminy Danielem Polkowskim i przedstawicielem 

firmy Doeko bylismy na spotkaniu w Ministerstwie energii w sprawie zatozonego przez nas 

klastra energii. W tym projekcie nasza gmina jest liderem w tym projekcie. Stawalismy przed 

komisjq, ktora ocen iata nasze zatozen ia. 

9. 	 Przygotowujemy dokumenty na termomodernizacj~ budynkow po bytych szkotach w Cisiu

Zagrudziu i Koszewnicy. Na wykonanie tej inwestycji otrzymalismy 3.000.000 ztotych dotacji 

i poddamy te budynki petnej termomodernizacji. 

10. W programie na wymian~ piecy zgtosito si~ nam 17 osob z terenu catej gminy. W naszej 



ocenie jest to zbyt mato, aby wystqpie do MJWPU z wnioskiem pomocowym 

o dofinansowanie. Na przysztotygodniowym konwencie Wojtow b~d~ rozmawiat z Wojtami 

innych gmin i bye moze uda nam si~ ten wniosek ztozye w partnerstwie z innymi gminami. 

11. Podpisalismy z wykonawcq umow~ na budow~ targowiska w Kotuniu. Jest duza nadzieja, ze 

jeszcze w tym roku zostanie ono wybudowane. 

12. Zmienita si~ ustawa 0 prawie towieckim. W nowej ustawie przekazano obowiqzek szacowania 

szkod towieckich na Urz~dy Gmin i sottysow. Samorzqdy b~dq sktadae odwotania w tej 

sprawie, bo projekt zmiany zawierat zapisy 0 przej~ciu tego obowiqzku przez administracj~ 

wojewodow. 

Sottys wsi Zeliszew Duzy Stawomir Ceranka zapytat, czy w tej chwili szkody spowodowane 

przez dzikie zwierz~ta nalezy zgtaszae do Urz~du Gminy. 

Wojt potwierdzit. 

Radny powiatowy Barttomiej Kurkus poprosit Wojta, aby zlustrowat wyglqd PSZOK-u przy 

wysypisku odpadow w Kotuniu. Panuje tam niesamowity nieporzqdek. 

Wojt wyjasnit, ze PSZOK dziata w kazd q sobot~ miesiqca. Ta informacja jest wszystkim 

przekazana. Niestety zdarza si~, ze osoby posiadajqce odpady nie przestrzegajq tych dni i po 

prostu wYWOZq swoje odpady nawet wtedy, gdy jest on zamkni~ty, pozostawiajqc je przy 

ogrodzeniu wysypiska. 

Wi~cej uwag ani pytan do sprawozdania Wojta nie zgtoszono. 

Ad pkt. 4 


Wojt Grzegorz Goral wyjasnit, ze w WPF-ie Sq wprowadzone zmiany dotyczqce wielkosci dochodow 


i wydatkow budzetu. Wprowadzono takze zmiany polegajqce na zmianie limitow inwestycyjnych 


w pozycjach dotyczqcych "Rozbudowy i modernizacji systemu kanalizacji sanitarnej oraz sieci 


wodociqgowej na terenie Gminy Kotun" oraz "Przebudowy gminnej w miejscowosci Broszkow 


dz. nr 1397, 1406". 


Uwag ani pytan nie zgtoszono. 


Przewodniczqca Rady odczytata projekt Uchwaty Nr XLlV.308.2018 w sprawie zmiany Wieloletniej 


Prognozy Finansowej Gminy Kotun na lata 2018-2026. 


Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-13) w gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 5 


Wojt Grzegorz Goral stwierdzit, ze zmiany w budzecie gminy dotyczq wprowadzenia zmian w WPF 


w cz~sci dotyczqcej rozbudowy sieci wodociqgowej i kanalizacyjnej zwi~kszajqc kwot~ planowanq 


o 30.000 ztotych oraz zwi~kszenie wydatkow na rozbudow~ i modernizacje oswietlenia ulicznego. 

Szczegotowe zmiany w budzecie gminy zawiera uzasadnienie do projektu uchwaty. 

Radna Barbara Plichta stwierdzita, ze przeznaczamy kwot~ 150.000 zt na zakup ustug 

i energii, zapytata 0 jakich odszkodowaniach jest mowa 0 obr~bie budynkow komunalnych. 

Wojt wyjasnit, ze Sq to kwoty wydatkowane za przej~cie dziatek pod drogi gminne. 

Wi~cej uwag ani pytan nie zgtoszono. 


Przewodniczqca Rady odczytata projekt Uchwaty Nr XLlV.309.2018 w sprawie zmian w budzecie 


gminy na 2018 rok. 


Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-13) w gtosowaniu jawnym. 




Ad pkt. 6 


Wojt Grzegorz Goral stwierdzit, ze juz od poczqtku tej kadencji powoli modernizujemy oswietlenie 


uliczne na terenie naszej gminy. Robimy to w CZE;sci z fundusz u soteckiego a w CZE;sci ze srodkow 


wtasnych. W zesztym roku tez modernizowalismy oswietlenie u liczne w bardzo d uzym stopniu, bo 


udato siE; nam zmodernizowae oswietlenie u lliczne w catej miejscowosci Kotun przy udziale srodkow 


z Wojewodzkiego Funduszu Ochrony Srodowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie. 


Pozyczka zaciqgniE;ta w Funduszu jest w cZE;sci umarzalna, jesli spetni siE; okreslone warunki a kwotE; 


umorzenia przeznaczy siE; na inwestycje z zakresu ochrony srodowiska. Jest dla nas atrakcyjna takze 


z innego wzglE;du - bardzo niskiego oprocentowa nia. Dziatania, ktore realizujemy przy pomocy takiej 


pozyczki dajq nam bardzo wymierne efekty. Wspomniat, ze od momentu modernizacji oswietlenia 


ulicznego na lampy ledowe gmina zyskata oswietlenie znacznie lepszej jakosci oraz zaoszczE;dzita na 


wydatkach za energiE; elektrycznq prawie 100.000 zt w skali 2017 roku. Nadmienit takze, ze przy 


modernizacji przybywa nowych lamp, poniewaz stale rozbudowuje siE; infrastruktura oswietlenia 


ulicznego. Tam, gdzie byta lampa na co drugim stupie, teraz montowane Sq juz na kazdym stupie. 


ZwiE;ksza to w znaczny sposob bezpieczenstwo na naszych drogach. Stqd tez postanowilismy 


przyspieszye tempo modernizacji oswietlenia, chociaz mamy obecnie juz prawie potowE; lamp 


wymienionych, jednak znaczna ich cZE;se dziata jeszcze w archaicznym systemie. Srodki pozyskane na 


ten cel w ramach pozyczki bardzo szybko zwrocq siE; przy ptaceniu za energiE; elektrycznq. 


Poprosit radnych, aby przyjE;li przedstawiony przez niego projekt uchwaty. 


- Radna Barbara Plichta zapytata dlaczego gtosujemy teraz projekt uchwaty nr 311 a nie 


gtosowalismy wczesniej projektu uchwaty nr 310. 


- Przewodniczqca Rady wyjasnita, ze omawiany jest projekt uchwaty nr XLlV.310.2018. 


- Radna Barbara Plichta stwierdzita, ze w jej materiatach nie ma takiego projektu uchwaty. Jednak po 


doktadnym sprawdzeniu swoj gtos wycofata. 


WiE;cej uwag ani pytan nie zgtoszono. 


Wobec powyzszego Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty 


Nr XLlV.310.2018 w sprawie zaciqgniE;cia pozyczki dtugoterminowej na finansowanie planowanego 


deficytu budzetu. 


Uchwata zostata podjE;ta jednogtosnie /za ~ 13/ w gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 7 


Wojt Grzegorz Goral wyjasnit, ze w tym roku zaplanowalismy ponad czterdziesci inwestycji i po 


przetargach okazato siE;, ze kwoty przetargowe Sq znacznie wyzsze niz zaplanowane przez nas. 


Ostatnie dwa lata Sq latami wykonawcy a nie zamawiajqcego. Jak juz mowitem w sprawozdaniu, ze 


cZE;sto musimy powtarzae przetargi poniewaz do pierwszych nie zgtoszono zadnej oferty. 


Wykonawcy wiedzq ile gminy majq srodkow finansowych przeznaczonych w budzecie na wskazany 


cel i jesli Sq one zbyt niskie, to nie sktadajq ofert. No i zaczyna nam brakowae trochE; srodkow na 


dokonczenie zaplanowanych w budzecie inwestycji. Stqd tez propozycja zaciqgniE;cia kredytu 


dtugoterminowego. Ogolny bilans za catq kadencjE; na pewno wyjdzie na plus, rowniez jesli chodzi 


o sptatE; wczesniej zaciqgniE;tych przez gminE; kredytow. Negocjujemy z Bankiem Ochrony 

Srodowiska warunki zmiany sptaty naszych rat i j esli uda nam siE; je korzystnie dla nas zmienie, to bye 

moze nie bE;dzie koniecznosci zaciqgania tego zobowiqzania. Rozmowy trwajq juz od poczqtku roku 

i mamy nadz ilejE;, ze zakonczq siE; dla nas z sukcesem. Ta uchwata jest podejmowana, jako takie 

zabezpieczenie za przysztose, gdyby jednak porozumienie nie zostata zawarte, to bE;dziemy mieli juz 



dokumenty, aby ogtosic przetarg na kredyt. 

Uwag ani pytan nie zgtoszono. 

Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr XLlV311.2018 w sprawie 

zaciqgni~cia kredytu dtugoterminowego na pokrycie planowanego deficytu budzetu. 

Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie /za-13/ w gtosowaniu jawnym. 

Ad pkt. 8 

Wojt wyjasnit, ze obecnq kadencj~ samorzqdu zamkniemy wielkosci q wykonanych inwestycji na 

drogach powiatowych na kwot~ 12.000.000 ztotych. Jest to kwota znacznie przekraczajqca 

poprzednie kadencje. Stanowi to 0 dobrej wspotpracy pomi~dzy Rad q Powiatu Siedleckiego i Rad q 

Gminy. Kontynuujqc t q wspotprac~ chcemy dofinansowac przebudow~ drogi powiatowej na odcinku 

Polaki - Jozefin. Ta droga jest nam wszystkim potrzebna i chyba nikt nie ma zastrzezen do tego, ze 

zostata zmodernizowana. Droga ta stanowi cz~sc drag objazdowych w przypadku utrudnien na 

drodze krajowej. Zaapelowat do radnych 0 podj~cie projektu uchwaty. 

Radny powiatowy Jan Kuc stwierdzit, ze rzeczywiscie w tej kadencji wydatki inwestycyjne 

powiatu na terenie Gminy Kotun Sq imponujqce przy catkiem niewielkich naktadach srodkow 

gminnych. Tak si~ wtasnie dziej~, gdy samorzqdy bardzo scisle ze sobq wspotpracujq. 

Takiej wspotpracy zyczytby sobie i na lata kolejne. 

Wi~cej uwag ani wnioskow nie wniesiono. 

Przewodniczqca Rady Teresa Brusniak poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr XLlV312.2018 


w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2018 roku Powiatowi Siedleckiemu na realizacj~ 


inwestycji drogowej. 


Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-13) w gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 9 


Wojt wyjasnit, ze podstawq przedstawienia kolejnego projektu uchwaty jest zmiana podstawy 


prawnej jej uchwalenia. W grudniu ukazata si~ ustawa 0 finansowaniu zadan oswiatowych, gdzie 


zapisane Sq dziatania w zakresie finansowania zadan przedszkolnych. Co do meritum uchwata si~ nie 


zmienia. 


Radna Barbara Plichta zapytata ile dzieci ucz~szcza do przedszkoli prywatnych na dziatajqcych 


terenie naszej gminy. 


Wojt Grzegorz Goral poinformowat, ze przedszkole w Cisiu-Zagrudziu przyj~to 28 dzieci, 


przedszkole w Koszewnicy 45 dzieci a przedszkole w Kotuniu 35 dzieci. 


Wi~cej uwag ani pytan nie zgtoszono. 


Przewodniczqca Rady Teresa Brusniak poddata pod gtosowanie projektuchwaty Nr XUV313.2018 


w sprawie okreslenia "Regulaminu otwartego konkursu ofert oraz kryteriow wyboru ofert na 


zapewnienie mozliwosci korzystania z wychowania przedszkolnego w niepublicznych przedszkolach". 


Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-13) w gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 10 


Wojt wyjasnit, ze wspotpraca pomi~dzy Ukrainq i naszq gminq zacz~ta si~ od wspotpracy Szkoty 


Podstawowej w Kotuniu z Gimnazjum Krzemienieckim na Ukrainie. Po wielu rozmowach na temat 




zaciesnienia wspotpracy pomi~dzy naszq gminq a stronq ukrainskq postanowilismy t q wspotprac~ 


rozszerzye 0 jednostk~ administracji samorzqdowej. Stqd tez Gromada Wesete na Ukrainie. Jest to 


dose odlegta gromada, ale jest ona bardzo mocno zmotywowana na t q wspotprac~. W ubiegfym 


roku nasze dzieci ze szkoty w Kotuniu mieli mozliwose goscie w domach rodzin mieszkajqcych w tej 


gromadzie a ich dzieci w do mach naszych rodzin. Dla prawie wszystkich dzieci ukrainskich byt to 


pierwszy pobyt zagraniczny. Nasze relacje Sq bardzo przyjazne zarowno na ptaszczyznie administracji 


jak i na ptaszczyznie szkot. List intencyjny w sprawie wspotp racy zostat juz podpisany. 


Uwag ani pytan nie zgtoszono. 


Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr XLlV314.2018 w sprawie 


nawiqzania wspotpracy partnerskiej pomi~dzy Gminq Kotun o raz Gromad q Wesete na Ukrainie. 


Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-13) w gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 11 


Wojt Grzegorz Goral wyjasnit, ze przedstawiajqc kolejny projekt uchwaty wzorowat si~ na gminie 


Trzebnica. Stqd tez w ostatniej cz~sci przedstawionego programu znalazta si~ jej nazwa. 


Poprosit 0 wprowadzenie w tej cz~sci autopoprawki i w punkcie 4 ostatniego diziatu wyraz 


"Trzebnica" nalezy zamienie na wyraz "Kotun". Program ten zostat przygotowany dla podniesienia 


jakosci pracy w naszych szkotach i jako zach~ta do podnoszenia swojej wiedzy przez uczniow. 


Mamy dose duze grono zdolnej mtodziezy i chcie llibysmy je jakos nagradzae za ich wysitek. 


Uwag ani pytan nie zgtoszono. 


Przewodniczqca Rady odczytata projekt Uchwaty Nr XLlV315.2018 w sprawie przyj~cia Gminnego 


Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Mtodziezy. 


Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-13) w gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 12 


Wojt Grzegorz Goral wyjasnit, ze kolejny projekt uchwaty to przepisy wykonawcze do podj~tej 


wczesniej uchwaty. Wczesniej ustalone zostato prawo do przyznawania nagrody a teraz ustalamy 


zasady jej przyznania. 


Uwag ani pytan nie zgtoszono. 


Przewodniczqca Rady odczytata projekt Uchwaty Nr XLlV316.2018 w sprawie ustanowienia 


stypendium naukowego, sportowego i artystycznego uzdolnionym uczniom zamieszkatym na terenie 


Gminy Kotun. 


Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-13) w gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 13 


Wojt wyjasnit, ze kolejnym projektem uchwaty jest projekt wydzierzawienia dziatek we wsi Rososz 


i Czarnowqz. Dziatki te Sq dzierzawione a 0 ich dalszq dzierzaw~ wystqpili ich dotychczasowi 


dzierzawcy. Sprawy te byty szczegotowo omowione na spotkaniu Komisji Rolnictwa. 


Uwag ani pytan nie zgtoszono. 


Przewodniczqca Rady odczytata projekt Uchwaty Nr XLlV317.2018 w sprawie wyrazenia zgody na 


wydzierzawienie nieruchomosci na czas dtuzszy niz trzy lata. 


Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-13) w gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 14 


Wojt poinformowat, ze kolejny projekt uchwaty zostat przygotowany zgodnie z sugestiami Komisji 




Rolnictwa. Sprawa dotyczy dziatki w Sosnowem, do tej pory dzierzawionej. Podj~to decyzj~, aby 


wydzierzawienie tej dziatki odbyto si~ w trybie przetargowym. 


- Radna Barbara Plichta zapytata Wojta dlaczego w przypadku tej sprawy wydzierzawienie odb~dzie 


si~ w trybie przetargowym skoro ta dziatka jak i poprzednie, byta dzierzawiona a z tego co wie, to 0 


dalszq jej dzierzaw~ wystqpit dotychczasowy dzierzawca. Sprawa dotyczy jej okr~gu wyborczego 


i dlatego jest zobowiqzana do tego, aby zapytac dlaczego roznicuje si~ spraw~ dzierzawy tych dziatek 


- Wojt wyjasnit, ze projekt uchwaty zostat przygotowany zgodnie z wytycznymi Komisji Rolnictwa. 


Taka byta decyzja Komisji Rolnictwa. 


Wi~cej uwag ani pytan nie zgtoszono. 


Przewodniczqca Rady Teresa Brusniak poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr XLlV.319.2018 


w sprawie wyrazenia zgody na wydzierzawienie nieruchomosci na czas dtuzszy niz trzy lata. 


Uchwata zostata podj~ta wi~kszosciq gtosow (za-12, wstrzymat si~-l) w gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 15 


Kierownik Gminnego Osrodka Pomocy Spotecznej w Kotuniu Grazyna Rybak poinformowata radnych, 


ze dokument przygotowany zostat jako podstawa sporzqdzenia planu finansowego jednostki na 


przyszty rok budzetowy. Dane demograficzne dotyczq lat 2015-2017. Przedstawiony dokument 


zostat radnym dostarczony razem z dokumentami na sesj~. Jesli Sq jakies pytania do 


przedstawionego dokumentu, to ch~tnie na nie odpowie. 


Uwag ani pytan nie zgtoszono. 

Ad pkt. 16 

Przewodniczqca Rady poinformowata, ze radni mogq juz odbierac materiaty dotyczqce sprawozdania 

z wykonania budzetu gminy za 2017r. Poprosita takze Przewodniczqcego Komisji Rewizyjnej 0 

zwotanie posiedzenia komisji w tej sprawie. Zaprosita wszystkich na uroczyste obchody Swi~ta 
Uchwalenia Konstytucji 3 Maja. Przypomniata takze, ze w dniu dzisiejszym uptywa termin sktadania 

oswiadczen majqtkowych. 

Adpkt.17 

- Radny powiatowy Wiestaw Klimek podzi~kowat radnym za podj~cie decyzji 0 dofinansowaniu 

przebudowy drogi powiatowej Polaki - Jozefin. Podzi~kowat Wojtowi za przypomnienie historii 

staran 0 modernizacj~ tej drogi. Potwierdzit takze, ze takich inwestycji drogowych powiatu na 

terenie Gminy Kotun nigdy nie byto. Zyczyt Wojtowi i radnym tak dobrej wspotpracy ze Starostq 

i Rad q Powiatu. 

- Sottys wsi Marysin Marzena Borowa zapytata Wojta kiedy b~dzie remontowana droga w Marysinie. 

- Wojt wyjasnit, ze po podpisaniu umowy wykonawca b~dzie mogt rozpoczqC prace. 

- Wiceprzewodniczqcy Rady Artur Skwierczynski zgtosit radnym powiatowym, ze na styku drogi 

powiatowej Polaki - Jozefin stoi przechylony stup telefoniczny, ktory utrudnia ruch na tej drodze 

Poprosit, aby urz~dnicy ze starostwa zaj~li si~ spraWq przestawienia tego stupa lub usuni~cia, jezeli 

nie spetnia on juz zadnej roli. 

- Sottys wsi Jozefin Mariola Kubaj poinformowata, ze stup ten juz zostat naprawiony. 

- Sottys wsi t.qczka Jan Pietrak stwierdzit, ze Starosta Siedlecki obiecat napraw~ powiatowej drogi 

gruntowej w ich wsi kruszcem z remontowanej drogi. Teraz okazuje si~, ze ttuczen zostat juz oddany 

na inny cel a na t.qczk~ nie dotart. Nadal czeka wi~c na spetnienie obietnicy jakq otrzymat od 

Starosty. 

- Radny powiatowy Jan Kuc wyjasnit, ze nie wie skqd Pan Starosta pozyska kruszec na remont 

wspomnianej drogi, ale jednego jest pewien, ze jesli Pan Starosta cos obiecuje, to tego stowa 

http:Adpkt.17


dotrzymuje. 

- Radny Grzegorz Kubaj zapytat, co z porownaniem nawierzchni drog powiatowych gruntowych. 

Masza rowniarka rownata drogi gminne na tqczce a po drodze powiatowej przejechata 

z podniesionym ptugiem. Troch~ to nielogiczne. 

- Wojt Grzegorz Goral wyjasnit, ze Starosta nie zlecit naszemu zaktadowi rownania drog powiatowych 

a gmina nie moze wykonywac zadnych prac na nieswoim terenie. Praca rowniarki kosztuje i pozniej 

Kierownik ZGK przyniost by faktur~ do zaptaty za roboty na drodze powiatowej. Gmina nie mogta by 

jej przyjqc i starostwo rowniez, bo nie zlecata takich prac. 

- Sottys wsi Zeliszew Duzy Stawomir Ceranka zapytat co z remontem drogi na cmentarz mariawicki. 

Ta droga juz nie nadaje si~ do uzytkowania. 

- Wojt przypomniat sottysowi pismo, ktore odczytat nie tak dawno na sesji Rady na temat tej drogi. 

Na pismo to udzielit bardzo szczegotowej odpowiedzi. Poprositem, aby mieszkancy na ten cel 

przeznaczyli srodki z funduszu soteckiego. Mieszkancy jednak zadecydowali inaczej, uznajqc tym 

samym, ze remont tej drogi nie jest najwazniejszy. W tej kadencj i wykonalismy okoto 2,5 kilometra 

biezqcego drog asfaltowych na terenie miejscowosci Zeliszew Duzy. Nast~pnie odniost si~ do 

przebiegu zebrania wiejskiego z dnia wczorajszego, gdzie samorzqd zostat w sposob bardzo 

agresywny zaatakowany za brak dziatan w tej kwestii. Wszystkiego jednoczesnie nie da si~ zrobic 

a mieszkancy przede wszystkim powinni popierac inwestycje na swoim terenie. Bez takiej zgody nic 

nie b~dzie. A w tej sytuacji szuka si~ winnych wokot a nie wsrod siebie. Przypomniat, ze 

zaproponowat Ksi~dzu Proboszczowi rozmow~, ale do tej pory z tego zaproszenia nie skorzystat. 

- Sottys wsi Zeliszew Duzy Stawomir Ceranka stwierdzit, ze ustyszat zapewnienie od Ksi~dza 

Proboszcza Krzysztofa Czyzewskiego, ze drzwi jego kancelarii Sq otwarte. 

- Wojt przypomniat, ze mieszkancy ktorzy apelowali 0 remont tej drogi majq jeszcze pot roku na 

przeprowadzenie rozmow z mieszkancami Zeliszewa Duzego, aby swoje srodki finansowe 

z przysztorocznego funduszu soteckiego przeznaczyli na remont tej drogi. 

- Radna Ewa Chmielewska stwierdzita, ze wczorajsze zebranie wiejskie byto zle zorganizowane. Skoro 

to by to zebranie mieszkancow wsi Zeliszew Duzy, to czemu na to zebranie przyjechali ludzie z innych 

m iejscowosci. 

- Przewodniczqca Rady zauwazyta, ze Zeliszew Duzy ma swojq radnq i jesli nic z ni q nie ustalacie tylko 

szukacie powiernikow w innych miejscowosciach. 

- Sottys Stawomir Ceranka stwierdzit, ze 0 zebraniu mieszkancy innych wsi dowiedzieli si~ z 

ogtoszenia, ktore wisiato na tablicy ogtoszen. 

- Radny powiatowy Jan Kuc stwierdzit, ze aby ztagodzic wczesniejsze wystqpienia i dopomoc zarowno 

Panu Sottysowi jak i Pani Radnej to obiecuj~, ze b~d~ sktadat do Starosty Siedleckiego wniosek 0 

kontynuowaniu modernizacji drogi powiatowej w stron~ t~k. 

- Mieszkanka Marysina Pani Ewa Cz~scik stwierdzita, ze wczoraj na zebraniu w Zeliszewie 

rozmawiano takze 0 remoncie innej drogi, pomi~dzy "przekorami" a Ma rysinem. Pan Wojt obiecat 

nam, ze na remont tej drogi dostaniemy destrukt. Jak si~ dzisiaj okazato tego destruktu j uz nie mao 

Chciatabym zatem poznac stanowisko Pana Wojta w tej sprawie jak rowniez opini~ Rady. 

- Wojt w odpowiedzi stwierdzit, ze zawsze Sq dylematy, ktore z drog Sq wazniejsze strategicznie dla 

mieszkancow, a ktore mUSZq poczekac jeszcze na modernizacj~. Dla kazdego ich sprawa jest 

najwazniejsza. Niestety nie na wszystko od razu Sq pieniqdze. Wojt wyjasnit, ze Pani 

prawdopodobnie zle zrozumiata wczesniejsze wypowiedzi. Sottys z tqczki mowit 0 destrukcie na 

drog~ powiatowq My kupujemy destrukt i wywozimy na drogi gminne. Takich drog, ktore wymagajq 

remontu jest w naszej gminie znacznie wi~cej. lie nam si~ uda kupic, tyle rozwozimy na nasze gminy. 

Za chwil~ wstanq inny radni i sottysi i wtedy ustyszy Pani, ze i na ich drogach jest konieczna 

natychmiastowa naprawa. 

- Radny powiatowy Wiestaw Klimek stwierdzit, ze drogi gruntowe gminne Sq bardzo cz~sto 

uszkadzane nie tylko przez mieszkancow gminy. Ostatnio takq drog~ uszkodzito nam Nadlesnictwo w 



Siedlcach wYWOZqC ci~zkim sprz~tem swoje sci~te drzewa. Po zwroceniu im na to uwagi dostatem 

odpowiedz, ze za jakose drog odpowiada gmina i oni nie b~dq niczego naprawiac. Jesli chodzi 0 

skrzyzowanie drog, 0 ktorym byta mowa wczesniej, to moze trzeba ustawie na nich lustra. 

- Radny Michat Adamczyk stwierdzit, ze sprawa luster na drodze juz rozpatrywana jest przez stuzby 

Starosty. Jest jeszcze jedna kwestia, ktorej nie chciatby pozostawiae tylko dla siebie. Po zebraniu 

wiejskim w Zdzarze dotarta do mnie informacja, ze jakoby z powodu braku mojego gtosu nie zostata 

wykonana jakas tam inwestycja na terenie Zdzaru. On na tym zebraniu nie mogt bye, wi~c nie mogt 

si~ osobiscie obronic. l\jast~pnie poprosit radnego Leszka Gadomskiego 0 wyjasnienie tej sprawy: 

kiedy, czego dotyczyto gtosowanie i jakiej inwestycji i w jakiej miejscowosci. Prosz~ powiedziee gdzie 

zabrakto mojego gtosu czy w jakim gtosowaniu bytem przeciwny inwestycji. 

- Radny Leszek Gadomski stwierdzit, ze prawdopodobnie tesciowa Pana Michata Adamczyka zle 

zrozumiata wypowiedz i zle jq przekazata dalej a moze nie tesciowa tylko kuzynka. Nie chodzito w 

mojej wypowiedzi 0 zadnq inwestycj~. Chodzito 0 to, ze teraz mieszka Pan na Zdzarze 0 od chwili od 

kiedy ja jestem radnym ani razu nie upomniat si~ Pan 0 Zdzar. Zebranie natomiast dotyczyto 

powotania stowarzyszenia. 

- Radny Adamczyk kontynuujqc swoje wystqpienie stwierdzit, ze Pan radny Leszek Gadomski ma 

bardzo duzo do powiedzenia na jego temat , podobno, nie znajqc mnie w ogole. Wi~c jesli jestesmy 

ludzmi dorostymi, to prosz~ swoje uwagi przekazae bezposrednio mi a nie za moimi plecami. 

Stwierdzit takze, ze na pomowienia on sobie nie pozwoli. 

- Radny Leszek Gadomski stwierdzit, ze w momencie, gdy powiedziat 0 tym, ze radny Michat 

Adamczyk takze powinien upominae si~ 0 Zdzar, to dzisiaj Pan to zrobit, ale nie wczesniej. 

- Sottys wsi Jagodne Krzysztof Kurkus zapytat, czy Wojt wie 0 cos w sprawie tyczenia przebiegu drogi 

ekspresowej. 

- Wojt stwierdzit, ze jest to inwestycja panstwowa i Urzqd 0 tych pracach nie zostat poinformowany. 

- Sottys wsi Zeliszew Duzy Stawomir Ceranka poprosit Wojta, aby te najwi~ksze dziury, ktore Sq na 

drodze do cmentarza zarownae betonem, bo na drodze tej zawieszenie samochodu nie jest trudno 

oberwae. 

- Sottys wsi Ryczyca Zygmunt Ponikowski zapytat, kto ma sprzqtnqe sci~te przez Zaktad Energetyczny 

gat~zie. Druga sprawa to, czy bytoby mozna, aby szkota kupowata bilety miesi~czne dla dzieci z jego 

miejscowosci. Rodzice majq problem z ich wykupieniem, bo kasa zamykana jest dose wczesnie. 

- Wojt wyjasnit, ze szkota wykupuje bilety dla innych dzieci, wi~c nie widzi przeszkod dla ktorych nie 

mogtaby wykupywae i dla tych dzieci. Potrzebna jest tylko rozmowa rodzica z dyrektorem szkoty. 

- Radny powiatowy Barttomiej Kurkus jeszcze raz poprosit Wojta, aby spraw~ PSZOK-u potraktowae 

bardzo powaznie. Tego tereny powinien pilnowae zarzqdca i sprawdzae jak on funkcjonuje. 

- Wojt wyjasnit, ze zainteresuje si~ przedstawionym przez radnego problemem. Stwierdzit takze, ze 

bardzo zle si~ zaczyna dziae jesli chodzi 0 odbior odpadow posegregowanych. Okazuje si~, ze firmy, 

ktore odbierajq posegregowane odpady nie maja ich gdzie sprzedac. W niektorych gminach juz 

stawki za gospodarowanie odpadami znacznie wzrosty. U nas jeszcze Sq ceny wedtug starej stawki. 

Jednak catose wskazuje na to, ze w naszym kraju nie ma wsparcia dla dziatania zwiqzane z segregacjq 

odpadow. Wymusza si~ na gminach utrzymanie bardzo wysokiego stopnia segregacji odpadow a 

pozniej przetarg na gospodarowanie tymi odpadami wchodzi tak drogo, ze mieszkancy zaczynajq si~ 

zastanawiae, czy im si~ optaca segregacja tych odpadow. Skoro spotki nie majq mozliwosci wyzbycia 

si~ zebranych odpadow, to zaraz kwoty przetargowe idq wysoko w gor~. Kwoty te Sq przektadane na 

mieszkancow, bo wptywy i wydatki z tego tytutu mUSZq si~ rownowazye, koto si~ zamyka. Jeszcze jest 

jedna kwestia, przedsi~biorca, ktory chce przekazae odpady recyklingowe dalej musi zaptacie 

odpowiedniq kwot~ (podatek) organizacji odzysku. To panstwo powinno doptacae za to, ze odpady 

nie trafiajq na wysypiska tylko Sq przetwarzane dalej a nie przedsi~biorca, ktory te odpady przekaze 

do przetworzenia. 

- Radny Grzegorz Kubaj popiera starania Pani Cz~scik z Marysina w sprawie modernizacji ich drogi. 



- Sottys wsi tqczka poprosit 0 napraw~ drogi z tqczki do Koszewnicy. Chodzi 0 drog~, kt6rq mieszkancy 

jezdzq na pociqg. 

Wi~cej gtos6w w dyskusji ani spraw r6znych nie by to. 

Ad pkt. 18 

Protok6t z poprzedniej sesji zostat przyj~ty wi~kszosciq gtos6w (za-12, wstrzymat si~-l) w gtosowaniu 

jawnym. Gtos wstrzymujqcy nalezy do rad nego, kt6ry byt nieobecny na pop rzedniej sesji. 

Ad pkt. 19 

Wobec wyczerpania porzqdku posiedzenia Przewodniczqca Rady podzi~kowata wszystkim zebranym 

za obecnosc i udziat w obradach sesji. Nast~pnie zamkn~ta Obrady XLIV Sesji Rady Gminy Kotun. 

prot~~a 
EIi b i~~ jastr~ bska 


